

Draws the attention of the petitioner to the observations of the Administering Authority.

*595th meeting,
9 March 1955.*

1229 (XV). Petition from Messrs. Emmanuel Q. Attiogbé, Otto Amétépé and Louis Azih (T/PET.7/399 and Add.1)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from Messrs. Emmanuel Q. Attiogbé, Otto Amétépé and Louis Azih concerning Togoland under French administration in consultation with France as the Administering Authority concerned (T/PET.7/399 and Add.1, T/OBS.7/23, T/L.529),

1. *Draws the attention* of the petitioners to the observations of the Administering Authority;

2. *Invites* the Secretary-General to communicate to the petitioners the Council's report to the tenth session of the General Assembly concerning the action taken on General Assembly resolution 860 (IX) entitled "The Togoland unification problem and the future of the Trust Territory of Togoland under British administration".

*596th meeting,
10 March 1955.*

1230 (XV). Petition from Mr. Emile M. Doegah (T/PET.7/400)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from Mr. Emile M. Doegah concerning Togoland under French administration in consultation with France as the Administering Authority concerned (T/PET.7/400, T/OBS.7/21, T/L.528),

1. *Draws the attention* of the petitioner to the observations of the Administering Authority;

2. *Invites* the Secretary-General to communicate to the petitioner the texts of:

(a) Paragraph 426 of the special report of the United Nations Visiting Mission to Trust Territories in West Africa, 1952, on the Ewe and Togoland unification problem,⁸ which is concerned with the refusal of certain representatives from the Territory to cooperate in the Joint Council for Togoland Affairs;

(b) Chapter V of the report on the Territory of the United Nations Visiting Mission to Trust Territories in West Africa, 1952,⁹ which is concerned with the dissemination in the Territory of information on the United Nations;

(c) Those parts of the Council's report to the tenth session of the General Assembly that relate to political, economic and social advancement in the Territory, together with the supplementary information¹⁰ on conditions in the Territory submitted by the Administering Authority.

*595th meeting,
9 March 1955.*

⁸ *Ibid.*, Eleventh Session (Second Part), Supplement No. 2.
⁹ *Ibid.*, Thirteenth Session, Supplement No. 3.
¹⁰ *Ibid.*, Fifteenth Session, Annexes, agenda item 3 (f), document T/1160.

Attire l'attention du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante.

*595ème séance,
le 9 mars 1955.*

1229 (XV). Pétition de MM. Emmanuel Q. Attiogbé, Otto Amétépé et Louis Azih (T/PET.7/399 et Add.1)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné la pétition de MM. Emmanuel Q. Attiogbé, Otto Amétépé et Louis Azih concernant le Togo sous administration française, en consultation avec la France, Autorité chargée de l'administration du territoire en question (T/PET.7/399 et Add.1, T/OBS.7/23, T/L.529),

1. *Attire l'attention* des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité administrante;

2. *Invite* le Secrétaire général à communiquer aux pétitionnaires le rapport que le Conseil doit présenter à l'Assemblée générale, à sa dixième session, au sujet des mesures prises en application de la résolution 860 (IX) de l'Assemblée générale intitulée "Question de l'unification du Togo; avenir du Territoire sous tutelle du Togo sous administration britannique".

*596ème séance,
le 10 mars 1955.*

1230 (XV). Pétition de M. Emile M. Doegah (T/PET.7/400)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné la pétition de M. Emile M. Doegah concernant le Togo sous administration française, en consultation avec la France, Autorité chargée de l'administration du territoire en question (T/PET.7/400, T/OBS.7/21, T/L.528),

1. *Attire l'attention* du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante;

2. *Invite* le Secrétaire général à communiquer au pétitionnaire les textes suivants:

a) Le paragraphe 426 du rapport spécial de la Mission de visite des Nations Unies dans les Territoires sous tutelle de l'Afrique occidentale (1952) sur la question des Ewés et de l'unification du Togo⁸, qui concerne le refus opposé par certains représentants du Territoire de participer aux travaux du Conseil mixte pour les affaires togolaises;

b) Le chapitre V du rapport de la Mission de visite des Nations Unies dans les Territoires sous tutelle de l'Afrique occidentale (1952) sur le Togo sous administration française⁹, qui concerne la diffusion dans le Territoire des renseignements sur les Nations Unies;

c) Les parties du rapport du Conseil à la dixième session de l'Assemblée générale qui sont relatives au progrès politique, économique et social du Territoire, ainsi que les renseignements complémentaires¹⁰ soumis par l'Autorité administrante sur la situation dans le Territoire.

*595ème séance,
le 9 mars 1955.*

⁸ *Ibid.*, onzième session, deuxième partie, Supplément No. 2.
⁹ *Ibid.*, treizième session, Supplément No. 3.
¹⁰ *Ibid.*, quinzième session, Annexes, point 3, f, de l'ordre du jour, document T/1160.